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 شركة الصالحية العقارية

 2025 المالية من السنة الأولمؤتمر الأرباح للربع 

 2025مايو   19،  الإثنين

 إيليا شعار

ث صبااح اليير ومسباا اليير يميعا ، وشبًرا  مامبمامًي الينا اليوعك معًي ايليا شبعار من شبركة كرباع كابييال، ويسبراح كب كرفي بًي  ح الا

، السببي  كبو اليدي  المصببياي لشببركة الصببالحية العقاريةك يرا قنح اليوع السببي  محم    2025الإلًيرواح للإ صبباح  ن ايا ا الربع الأول لعاع 

 العادلح، والسي   ه  الشايع، ممثلين  ن  ريق ادارة شركة الصالحية العقاريةك

 يريى ملافظة كاه اذا رغايي  ح طرح كسببةلة كثناا العر ، يمًنًي كيابيها  ح صببن ود ال ردشببة وارسببالها مااشببرة  الى كرباع كابييالك وب وب

  ك، تفمل  هالعقارية الصالحية شركة اطالة، سأفول المًالمة الآب الى  ريق ادارة

 فهد الشايع

لشبركة الصبالحية العقاريةك اسبمح  ه  الشبايع، وسبأرا قًي  لال   2025مسباا اليير للمميع، ومرفا ا بًي  ح مؤتمر كرباح الربع الأول من  اع 

ا ماممامًي، هيا اا ك بالي ا كي كسةلة ب  تًوب ل يًي  لال يلسة الأسةلة والأيوبة اليح تلح العر ك شًر  ا الرؤى ومعالم   كلفاصيالعر ، مق م 

هذه الايااا  م تمبمن الأداا كو تعًس توبعا  الشبركة وتق يراتهاك    اسبيشبرا يةبال كب ايابع، كود اليأكي   لى كب منابشبينا اليوع تيمبمن بيااا   

 يريى العلي كب العر  اليق يمح المصبافي بالإابا ة الى المعلوما  المالية اليًميلية سبيًوب ميافة  لى موبعنا الإلًيرواح  النيا ا المسبيقالية،

salhia.com   ح العر  للحصول  لى ا لاا المسؤولية الًاملك 2امن بسي  لابا  المسيثمرينك الرياا الريوع الى الصفحة  

 بلغ صبببا ح الرب  الفصبببلح 45ك1 مليوب دينار كوييح، م  و  ا بديادة 3%  ح الإيرادا  وزيادة  11%  ح الأرباح بال الفوا   والمبببرا ي  

 وامسيهلاك والإطفاا )EBITDA(،  هذا النمو يؤك  اليدامنا بينفيذ رؤيينا واسيراتيمياتناك

تشببيرك يميع اسببيثماراتنا المحلية  ح  صببا ك مشببيركةج مممع تماري، وبر  مًاتي، و ن دك الآب، د واا اركد  لى اسببيثماراتنا المحليةك  

 للميايرشببقال الإالر يسببيةك تالغ اسبباة  مًوااتهتحقيق كداا را ع، محا ظ ا  لى اسبباة اشببقال بوية  ح يميع  ح يواصببل مممع الصببالحية  فيث  

 ك%، مسيقطا ا الشركا  المحلية وال ولية92 قال  يهة الإش%ك كما بر  السحاب،  يالغ اسا97%، واساة اشقال المًاتي  97

مًوابا  ميميدةج مركد تسببببود  با ر، وبر  السببببحباب، و نب د ك مبال  مس اموع، يميعهبا تقع  ح كفب  ككثر موابع   ثلاثييبأل  المممع من  

فنا الًويت طلا اك يشبيهر مممع الصبالحية بًواه من كربى ويها  اليسبود  ح الًويت، مع مممو ة منيقاة من العلاما  اليمارية الرابيةك لق  كاب 

 كوالمهيمينالمناطق المشيركة ليلق يو ككثر فيوية وياذبية للميسوبين تحسينا   لى المسافا  الياريية و

ييركد اهيمامنا  لى الحفاظ  لى سببببمعة الصببببالحية كويهة را  ة للفيامة واليسببببود والأ مال، مع امسببببيمرار  ح تحسببببين تمربة الدوار  

بع  تم ي ه، بيمة كايرة للمممع، فيث يو ر مسبببافة مراة وفيوية للملوي  ح الهواا  بلازا،والمسبببيأيرين ليماوز توبعاتهيك يق ع الصبببالحية  

ا بديادة   تمذبالطلق والفعاليا  والمشاركة المميمعيةك هذه اليحسينا  م   حركة والرؤيةكالالدوار  حسي، بل ت  ي مسيأيرينا كيم 
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بع  تم ي ا  شبببباملة للفن د والمممع  2025 نب د ك مال  مس اموع معرو،،  ح  اع   وهومن المقرر ا ادة ا ييباح  نب د يح دبليو ماريو ،  

ا ا ييافه  ح كوا ر  181طابق ا ويمبي  14اليماري الملحق بهك سبييًوب الفن د من  فيث ، 2024غر ة، الى يااي مطعمينك رغي كاه كاب مقرر 

اسببيه ، الربع الرابع م ييافه، مع تق يي مسببافا  كوسببع  ح الطابق الأراببح وسببافة  امة  رادة وظرو،  ارية  ن الإتأيل ذلك بسبباي  

 القادمة مع ابيرابنا من هذا الح ث المرتقيك المؤتمرا محسّنة، بالإاا ة الى منطقة اسيقاال مصممة ف يث اك سأشاركًي بمدي  من اليح يثا   ح  

ا كداا  بوي ا  ار مًوااته الر يسببية، مع اسبباة اشببقال 89% لمممع الراية  اليماري و100% للار ك يقع المممع  ح كف  ككثر  يشببه   الراية  كيمبب 

ا تماري ا مًوا ا من 25 طابق ا و ن د كور  يارد من ماريو  كربع اموع وبا ة   شبببوارع الًويت فيوية، ويمبببي مركد تسبببود ديناميًح وبري 

ا كاملا ك يسبببيقطي المممع مممو ة مينو ة من المياير وتمارب الطعاع والمحلا  اليمارية، مما يمذب ك  اد ا كايرة   مؤتمرا  ممهدة تمهيد 

ا  ني ا وصيااة  لى م ار السا ة لمماب تشقيل سلس وراا العملاا. ا مفملا  للشركا ، فيث يو ر د م   من الدوارك يظل الار   يار 

بموار المركد يقع  ن د كور  يارد من ماريو ، وهو  ن د ك مال كربع اموع يمببي 264 غر ة وثلاثة مطا ي وسببت با ا  ففلا  ممهدة  

بالًامل ومركد ك مال ميصبببكك يواصبببل الفن د كدااه المي ، فيث زاد  الإيرادا  لًل غر ة ميافة )RevPAR( بنسببباة 9ك0% مقاراة 

ا من  بالفيرة افسببها من العاع المااببحك ويًمل الفن د با ينا ميع دة امسببيي اما ، المصببممة مسببيمببا ة مممو ة واسببعة من الفعاليا ، ب ا 

 ففلا  الد ا، وفيى الفعاليا  والمؤتمرا  والمعار ك

كصا  مفملا  لليسود العا لح فيث بصفيه ككار ويهة تسود  ح م ينة الًويت،   %96امافه، محا ظ ا  لى اسباة اشقال   العاصبمة  موليواصبل  

ا تماري ا ميع د المسبيويا ،  ح موبع اسبيراتيمح   مول العاصبمةوالطعاع المحلح والير يه المناسبي للعا لا ك يقع   ح بلي الم ينة، ويمبي مركد 

ا مًياي ا ف يث ا، وابامة   .تُ ار بواسطة ماريو  شقق  ن بيةوبري 

يمي  المانى  لى مسببافة بناا  180 كل  مير مربع، ويق ع مَسببافة تأيير صببا ية تالغ  72 كل  مير مربع ويسببيمببي     د من المسببيأيرين 

الر يسببيينك ايطلع ليعديد تمربة اليسببود من  لال تحسببينا  مسببيه  ة تعًس معايير اليصببميي والي مة وراببا العملاا العالية، لمببماب بقاا  

 العاصمة ويهة فيوية ومرفاة للمميع.

ا مينو  ا من الشببركا   كما بر   العاصببمة، المماور للمول،  يمببي 51 طابق ا من المًاتي ويعمل بنسبباة اشببقال 48%ك يسببيقطي الار  مديم 

المحلية وال ولية، مع د ي  نح وصبيااة  لى م ار السبا ة لمبماب بيةة  مل سبلسبةك وليعديد اسبيقرار المسبيأيرين  لى الم ى الطويل، اياع 

كسباليي اسبيراتيمية م ييار المسبيأيرين، وارايع يميع الطلاا  بعناية لمبماب توا قها مع رؤيينا لاناا مميمع ك مال ديناميًح و الح المودةك  

يما، الى ذلك، شراكينا مع شركة امتصام  stc واليح كسهمت  ح زيادة اساة الإشقال من  لال تأيير 13 طابق ا بمسافة تقرياية  15,912 

 مير مربع، مما يمثل  27% من المسافة اليأييرية الإيمالية للار ك افير بهذه الشراكة وايطلع ليعديدها  ح السنوا  القادمة.

 وبيميهكا يشًل  طوة مهمة للأداا طويل الأيل للار  ، م2025الإيرادا  من هذا العق   ح الربع الرابع من  اع ب ام يرا،سييي  

ويًُمل مممع  العاصببمة المًوّب السببًنح الفن بح، قشببقق ماريو  الينفيذيةق اليح تُ ار بواسببطة ماريو ، معايير الإبامة الرابية  لى 11 طابق ا 

بإطلام   لابة  لى المولك صبمي ليلاية افييايا  ريال الأ مال والمسبا رين، مع  يارا  مراة للإباما  القصبيرة والممي ةك يمبي 164 شبقة 

 ن بية   مية بالًامل، الى يااي مرا ق ميميدة تشبببمل مطا ي وبا ا  مؤتمرا  ومركد ليابة ب اية ميطورك يواصبببل العقار كدااه القوي، مع 

زيادة مذهلة بنساة  67% الإيرادا  لًل غر ة ميافة )RevPAR( مقاراة بالفيرة افسها من العاع المااح، مما يعًس الطلي  الميداي  وياذبية 

 السود.
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 شببركة الصببالحية  العالمية لمراكد الير يه، وهح شببركة تابعة  لشببركة الصببالحية  العقارية، وب  فصببلت  لى تر يك فصببري من ااشببيواال 

ييوغرا يك ليطوير كول مركد تر يهح  ا لح  ح الًويت تحت اسبي قااشبيواال ييوغرا يك كلييميت اكسبالوررقك يمي  المركد  لى مسبافة  5 

ا ملحوظ ا  لى الدوار،  اصة العا لا  والأطفال. ا، فيث فقق تأثير  ا بارز   آم، مير مربع دا ل مول العاصمة، وسر اب ما كصا  معلم 

 كما كشبببر   ح المؤتمرا  السبببابقة، اسبببيحوذ  الصبببالحية  ح  اع 2024  لى بطعة كر  مسبببافيها 9,284 مير مربع مماورة لمممع 

الصبالحيةك تنقسبي هذه المسبافة الى كربعة بطع مميدة، مما يعدز اليداع الصبالحية بيوسبيع مسبافة تطويرها و رصبها  ح المنطقةك  ح كوا ر  

2024، بيي بنك الًويت ال ولح وشببركة المال  كل من القطع الأربع بشببًل مسببيقلك وبع  هذه اليقييما ، وا ق مملس الإدارة  لى بيع القطعة  

 الثااية بمسافة 1,680 مير مربع.

تالغ بيمة الصبفقة  74ك19 مليوب دينار كوييح، وتيوا ق مع تصبميي ورؤية شبركة الصبالحية العقارية للمنطقةك وب   ًسبت الشبركة ال  عة الأولى 

من هذه الصبفقة  ح الايااا  المالية للربع الأول من 2025، وسبييي تمبمين الرب  الميوبع  ح المؤتمرا   القادمة  ن  امايهاا من ايرااا  اقل 

الملًيةك وكما تي الإبلاغ سببابق ا،  ق  تي امسببيحواذ  لى الموبع الاالغ  9,284 مير مربع مقابل  70 مليوب دينار كوييح، بيمويل يد ح من  لال  

 برو .

الآب اصبل  الى اسبيثماراتنا اليارييةك بناا   لى اماح مشباريعنا المحلية، اواصبل السبعح لماادرا  تطوير كارى، محلي ا و اريي اك  ح المملًة 

الميح ة، تشبمل المشباريع الر يسبية بيورما  ح برمنقهاع ومشبروع لولوورث  ح كاماري  ، فيث يسباهي كلّ منهما بشبًل  ري   ح تم ي  الم ب  

وتنمية المميمعك شركة الصالحية ال ولية برمنقهاع المح ودة، المعرو ة بببببيورما كووتر،، هح شركة  ر ية مملوكة بالًامل لشركة  لصالحية  

ا مًوا ا   ا، ويمي بري  العقارية، وب  ب ك  ك مال الاناا للمرفلة الثااية  ح كغسبطس  2023ك يقع المشبروع  ح كف  ككثر شوارع برمنقهاع ازدفام 

 من 30 طابق ا يشيمل  لى 14 كل  مير مربع من مسافة المًاتي اليمارية و124 شقة سًنية  الية المودةك 

لق  اكيملت المرفلة الأولى من المشبببروع بالفعل وتي تأييرها بالًامل لفن د كداييو ومؤسبببسبببة الأميرك ومع اسبببيمرار ك مال الاناا فالي ا،   ق  

كاُمداا 36٪ من المرفلة الثااية، ومن الميوبع امايهاا الًامل بحلول منيصببب   اع 2026ك سبببأشببباركًي المدي  من اليح يثا  مع تق ع  ملية  

 اليطويرك

ا شبمال غرب  امايقال الى مشبروع لولوورثج وهو   يار كر  مملوك لشبركة الصبالحية  العقارية، يقع اسبيراتيمي ا  لى بعُ  احو  11 كيلومير 

مركد م ينة كاماري    ح المملًة الميح ةك تمي  المسببببافة  لى ككثر من مليوب مير مربع، وهح  رصببببة مثالية ليطوير محور را   للوظا   

 يمًنه د ي   ما  الأ مال واللويسييا .

، 2025للحصبول  لى رؤية كواب  للم ول الدمنح الميوبع لمشباريعنا المارية، سبيصبا   ن د يح دبليو ماريو  بي  اليشبقيل الًامل  ح  اع  

 ك 2026بينما سيصا  بيورما والإبامة بي  اليشقيل  ح الربع الثالث من  اع 

مليوب  45ك1ليصبل الى   2025%  ح الربع الأول من  اع   50اايفض صبا ح رب  المممو ة بنسباة فيث  المالية لهذا الربع،   الى النيا اوانيقل  

%ك لق  شبه   هوام  صبا ح   11بنسباة   (EBITDA) دينار كوييح،  ح فين ترايعت الأرباح بال الفوا   والمبرا ي وامسبيهلاك والإطفاا

ًلفة الرب  ترايع ا  لال افس الفيرة من العاع الماابح، ويريع ذلك كسباسب ا الى زيادة المصبرو ا   لى امسبيهلاك والإطفاا،  مبلا   ن ارتفاع ت

 اليمويلك
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ا  ح مؤشبرا  الربحية، يمًن  تح ي  سباي اايفا  العا    لى الأصبول بنسباة 50% واايفا  العا    لى فقود الملًية بنسباة  %50  اسبيمرار 

الى افس العوامل اليح اوبشبت سبابق ا  ح الشبريحة السبابقة، وهح زيادة مصبرو ا  امسبيهلاك والإطفاا، الى يااي ارتفاع تًلفة اليمويلك لق   

ارتفع ايمالح الإيرادا  الموف ة  لى كسباي سبنوي بنسباة 3%، مما يعًس كداا  محسبن ا لأصبولنا اليشبقيليةك كما اايفمبت مصبرو اتنا اليشبقيلية 

 بفمل الأ مال واليركياا  اليح كيريت  ح مواب  العاصمة، ااا ة  الى اايفا  اسيهلاك الًهرباا اليراكمح كثناا تطوير العاصمةك

بشببًلع  اع،  ارتفع ال  ل اليشببقيلح من مميلًاتنا العقارية  ح الربع الأول من  اع  2025ك يعًس هذا امرتفاع  ح الإيرادا  الأسبباسببية يهوداا 

ع با مة المسبيأيرين والإيرادا  المرتاطة بهاك كما ارتفع هام  الرب  الإيمالح بنسباة 1% مقاراة  بالفيرة افسبها من  لديادة اسباة الإشبقال وتنو 

 العاع المااح.

مقاراة  بالفيرة افسببها من العاع المااببح، ويريع ذلك بشببًل ر يسببح الى   2025%  ح  اع 1اايفمببت مصببرو ا  اليشببقيل لمميلًاتنا بنسبباة 

مليوب دينار  79ك1% ليصبل الى 18امايفا   ح اسبيهلاك الًهرباا اليراكمح المذكورك كما ارتفع الأداا اليشبقيلح لقطاع المبيا ة ل ينا بنسباة 

 بالفيرة افسها من العاع المااحك ويعود ذلك الى ارتفاع ميوسط الأسعار اليومية والإيرادا  لًل غر ة ميافةكمقاراة  

زيبادة  ح هبام  الرب  الإيمبالح بنسببببابة  32% مقبارابة  ببالفيرة افسببببهبا من العباع المبااببببح، ممبا يعًس كفبااتنبا وكدااابا المبالح القويك ارتفعبت  

م يوايا  المممو ة  ح الربع الأول من  اع  2025، فيث فصبببلنا  لى ديوب اابببا ية ليمويل شبببراا كراابببح  كاور صبببااح، وكذلك ليمويل  

مشببروع  العاصببمةك كما ذكر  سببابق ا، مع العقار الذي تي شببراؤه ف يث ا، ايوبع كب تسببيمر المممو ة  ح الإافاد  لى اليطوير وامبيًار، بينما  

 اظل ميفا لين بشأب ايا منا المالية للعاع.

لمدي  من المعلوما ، يريى الريوع الى الملحق للاطلاع  لى الوابع المالح الموف  وبا مة ال  لك كشبًركي  لى وبيًي وكود كب ك ي  الًلمة  

 الى فسين لطرح كسةليًيك

  إيليا شعار 

ا لك  ه   لى العر  اليق يمحك سبنا ك الآب بأ ذ الأسبةلةك اذا كنت ترغي  ح طرح سبؤال، يريى كيابيه  ح صبن ود ال ردشبة وارسباله   شبًر 

 مااشرة  الى كرباع كابييالك

 سؤال:  هل يمكنك التعليق على انخفاض الإيرادات من العقارات الاستثمارية على أساس ربع سنوي؟

 فهد الشايع

 يريع امايفا  من ربع الى آ ر  ح ايرادا  العقارا  امسببيثمارية بشببًل ر يسببح الى العوامل الموسببمية و وامل اليوبيت، مثل مًواا   

  قود الإيمار  TOR  ادة   ما تطرك تقلاا  اييمة لذلكك

 سؤال: هل يمكنك تقديم مزيد من المعلومات حول هيكل اتفاقيات القروض الخاصة بكم، وتحديداً ما إذا كانت أسعار الفائدة ثابتة أم متغيرة؟

 فهد الشايع

 معظي تمويلنا ييي بسعر  ا  ة ميقير   ح الانوك، ييراوح بين  75ك0٪ و1٪  ود مع ل اليصي  ح الانك المركدي الًوييحك
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 هل يمكنك توضيح بعض السياق حول التأخير في إعادة افتتاح فندق جي دبليو ماريوت، وما الذي أدى إلى تمديد الجدول الزمني؟ سؤال:

 فهد الشايع

ا  ن اابطرابا   ح سبلسبلة اليوري   اعي، تأ ر ا يياح  ن د يح دبليو ماريو  بسباي صبعوبا   ح الحصبول  لى بعض المواد، ااتمة كسباسب 

 الإبليميةك ومع ذلك، ييق ع العمل الإاشا ح بشًل يي ، واظل واثقين من ا يياح ااي   ح وبت مفق من هذا العاعك

هل يمكنك أن تشؤرحوا لنا منهجكم في مشؤروت توسؤعة الحؤالحية، وخحوصاً فيما يتعلق باستراتيجيتكم وارق ال ناي وكيفية تخميمكم  سؤؤال: 

 للتنفيذ المرحلي؟

  ه  الشايع

باليأكي ، م يدال من الماًر بعض الشببحا اليو   ح اليفاصببيل الًاملة مسببيراتيمية توسببعة الصببالحيةك ومع ذلك، احن فاليا   ح المرافل  

النهبا يبة من امايهباا من الإيرااا  القبااوايبة والموا قبا ، مع اليبأكب  من كب اليصببببميي شببببابه المًيمبل ييمباشببببى مع رؤيينبا طويلبة الأمب ك يهب ، 

اليصببميي الى تعديد تمربة المول ور ع مسببيوى المناطق من النافييين الممالية واليماريةك امببمن توا قا  سببلسببا  مع الهيًل القا ي ليشببمل ت  ق 

الدوار واأمل  ح زيادة   د الرواد، بالإابا ة الى  لق بيمة ممبا ة لمسبيأيريناك وب  تي الييطيط للينفيذ  لى مرافل بعناية ليقليل اماب طراب 

 مع اليركيد  لى امسي امة وبابلية اليًي  مسيقالا ك

 ايليا شعار  

ا لًي يميع ا  لى فمبوركي اليو عك يا و كاه م توي  كسبةلة ك رىك لق  تمت الإيابة  لى يميع امسبيفسبارا  المويودة  ح صبن ود ال ردشبةك شبًر 

ا لًي يميع ا  لى وبيًي العقارية الصالحيةشركة سأ ي  الًلمة الآب الى  ريق ادارة   كلأي تعليقا   ياميةك شًر 

 فهد الشايع

، وسبنقوع بالرد  ليًي  ح كبرب وبت  ir@salhia.comاذا كاب ل يًي كي اسبيفسبارا  اابا ية، يريى ارسبالها  ار الاري  الإلًيرواح اليالحج 

ا يديلا  لًي  لى وبيًي.  ممًنك شًر 
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Elia Chaar 

Good morning and good afternoon everyone, and thank you for joining us today. This is Elia Chaar from 

Arqaam Capital, and I am pleased to welcome you to Salhia Real Estate Company’s Q1 2025 earnings 

webcast. I am joined today by Mr. Mohammed Al Musaibeeh, Mr. Sameh Abdulyazid El‑Adly and Mr. Fahad 

Al Shaya, representing Salhia's management team. 

Please note that if you wish to ask questions during the presentation, kindly type them in the chat box and 

send them directly to Arqaam Capital. Without further ado, I will now hand the call over to Salhia’s 

management team, over to you Fahad. 

 

Fahad Al Shaya 

Good afternoon everyone and welcome to Salhia Real Estate's first quarter 2025 earnings call. My name is 

Fahad AlShaya and I will be guiding you through our presentation, offering insights, and addressing any 

questions you may have during the Q&A session following the presentation. Thank you for joining us. Let’s 

dive into the details.  

Before we proceed, I want to emphasize that today's discussion will include forward-looking statements 

reflecting the company's expectations, predictions, and estimates. These statements do not guarantee our 

future performance, achievements, or results. Please be informed that the accompanying presentation along 

with the supplemental financial information will be readily accessible on our website at salhia.com under 

the investor relations section. Please revert to page 2 in the presentation for the full disclaimer.  

Quarterly net profit stands at KD 1.45 m, driven by a 3% increase in revenue and an 11% decrease in 

EBITDA. The growth in revenue affirms our dedication and commitment to executing our vision and strategies. 

Now onto our local investments. 

All our local investments share common features, a mall, an office tower, and a hotel. Salhia Complex 

continues to perform remarkably, maintaining a strong occupancy across all its premier properties. Store 

occupancy maintains a strong 97% occupancy rate, while our office spaces maintain a solid 97%. Al Sahab 

Tower, in particular, stands at an impressive 92% occupancy, drawing both local and international 

businesses. 
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The complex is home to three distinguished components, a luxury shopping mall, Al Sahab Tower, and a five-

star business hotel, all situated in one of Kuwait's city's most sought-out locations. Renowned as one of 

Kuwait's most refined shopping destinations, Salhia Complex is recognized for its curated selection of high-

end brands. Enhancements to our outdoor and communal spaces have created a more inviting and vibrant 

atmosphere for both shoppers and business professionals. 

Our focus remains on preserving Salhia's reputation as the premier luxury shopping and business destination, 

while continually enhancing the visitor and tenant experience to exceed expectations. Additionally, the 

newly renovated Salhia Plaza, adds a significant value to the complex, offering a vibrant, flexible space for 

outdoor seating, events, and community engagement. These enhancements not only enrich the visitor 

experience but also support our tenants by increasing foot traffic and visibility. 

Rounding off, JW Marriott, a recognized five-star business hotel, is set to reopen to the public in 2025, 

following extensive renovations to both the hotel and the adjoining mall. The hotel will feature 14 floors, 

181 rooms, and will boast two restaurants. While initially planned for late 2024, the opening was postponed 

due to regional conflicts. We are targeting a Q4 opening while introducing expanded ground floor spaces, 

and enhanced public plaza, and a redesigned reception area. I'll share further updates in the coming quarters 

as we move closer to this highly anticipated milestone. 

Arraya continues to demonstrate strong performance across its key components, with the mall achieving a 

solid 89% occupancy rate and the tower with an impressive 100% occupancy. Located in one of Kuwait's 

most active streets, the complex comprises a dynamic shopping mall, a 25-story commercial tower, a four-

star courtyard Marriott Hotel, and a well-equipped convention hall. The mall features a diverse blend of 

retail outlets, dining experiences, and boutique shops, attracting a wide range of visitors. The tower remains 

a top choice for businesses, offering round-the-clock facility and maintenance support to ensure seamless 

operation and client satisfaction. 

Adjacent to the centre is the courtyard Marriott Hotel, a distinguished four-star business hotel featuring 264 

rooms, three dining venues, six fully-equipped banquet halls, and a dedicated business centre. The hotel 

continues to perform well, with a RevPAR increasing by 29% compared to the same period last year. 

Complementing the hotel is our versatile convention hall, designed to accommodate a wide range of events, 

from weddings to corporate functions and exhibitions. 

Moving on to Assima Mall, the mall continues to thrive, maintaining a strong 96% occupancy rate. Being the 

largest shopping destination in Kuwait City, it has firmly established itself as a preferred hub for casual 

shopping, local dining, and family-friendly entertainment. Strategically located in the heart of Kuwait City, 

Assima Complex is a landmark development that features a multi-level retail mall, a state-of-the-art office 

tower, and a long-term residence managed by Marriott Hotel. 
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Spanning a built-up area of 180,000 sqm, Assima Mall offers a 72,000 sqm gross leasable area and is 

anchored by seven major tenants. Looking ahead, our vision is to further enhance the retail experience 

through targeted improvements that reflect the high standards of design, service, and customer satisfaction, 

ensuring Assima remains a vibrant and welcoming destination for everyone.  

Adjacent to the mall, stands a 51-storey office tower, currently operating at a 48% occupancy rate. It 

accommodates a diverse mix of domestic and international businesses and offers 24/7 facility and 

maintenance support to ensure a seamless working environment. To foster long-term tenant stability, we 

are taking strategic approaches to tenant selection, carefully reviewing all applications to ensure alignment 

with our vision of building a dynamic, collaborative, and high-quality business community.  

The recent increase in occupancy is largely attributed to our strategic partnership with stc, which have leased 

13 floors representing approximately 15,912 sqm of rental space, contributing 27% of the tower's total rental 

occupancy. This milestone partnership is one we are proud to have secured and look forward to nurturing in 

the years ahead. 

Revenue from this lease will be recognised in Q4 2025, marking a significant step forward in the tower's 

performance and long-term value. Complementing Assima's complex, is its residential hospitality 

component, Marriott Executive Apartments, managed by Marriott International, sets a new benchmark in 

upscale accommodation, spanning 11 floors with scenic views of Assima Mall. 

It's designed to serve both businesses and leisure travellers, offering flexible options for short and extended 

stays. It features 164 fully serviced apartments, complemented by premium amenities including dining 

venues, conference facilities, and a state-of-the-art fitness centre. The property continues to perform 

strongly, with a remarkable 67% increase in RevPar compared to the same period last year, underscoring its 

rising demand and market appeal. 

Rounding off our local investments, Salhia International Entertainment Centre, a wholly owned subsidiary of 

Salhia Real Estate, has secured an exclusive licence from National Geographic to develop Kuwait's first family 

entertainment centre under the renowned name National Geographic Ultimate Explorer. Spanning 5,000 

sqm within Assima Mall, the centre has quickly become a standout attraction, making a remarkable impact 

on visitors, particularly family and children. 

Moving on to Anwar Sabah's property, as I highlighted in previous conferences, Salhia acquired a 9,284 sqm 

plot of land adjacent to Salhia Complex in 2024. This prime acquisition is divided into four distinct plots, 

reinforcing Salhia's commitment to expanding its footprint and enhancing development opportunities in the 

area. In late 2024, each of the four plots acquired by Salhia was independently valued by KIB and Al Jal. 
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Following these valuations, the Board of Directors approved the sale of plot 2, measuring 1,680 metres 

squared. 

The transaction, valued at 19.74 m, aligns with Salhia's design and vision for the area. The first payment of 

this transaction has been reflected in the company's Q1 2025 financial statements, and the expected profit 

will be included in the following quarters upon completion of the ownership transfer procedures. As 

previously reported, the 9,284m site was acquired for KD 70 m, partially financed through a corporate loan. 

This acquisition represents a strategic expansion of the Salhia Complex, and construction is underway with 

updates following the future quarters.  

Onto our foreign investments.  

Now, building on the success of our local projects, we continue to pursue major development initiatives, 

both locally and abroad. In the UK, key projects include the Beorma Quarter in Birmingham and the Lolworth 

Development in Cambridge, each contributing uniquely to urban regeneration and community development. 

Salhia International Birmingham Limited, or Beorma Quarter, a wholly-owned subsidiary of Salhia Real 

Estate, began construction on Phase 2 in August 2023. Situated in one of Birmingham's busiest streets, the 

development includes a 30-storey tower featuring 14,000 sqm of commercial office space and 124 high-

quality residential apartments. 

Phase 1 of the project has already been completed and is fully leased to Adagio Hotel and the Prince’s Trust. 

I will share further updates as we move on with the development. 

Moving on to Lolworth Development, a 100% owned subsidiary land option, strategically positioned about 

11km northwest of Cambridge City in the UK. The site spans over 1m sqm. It presents a prime opportunity 

to develop a leading employment hub capable of supporting business and logistic services. 

To gain a better insight into our projected timeline for our ongoing projects, J.W. Marriott will be fully 

operational in 2025, with Beorma Quarter and Residency in Q3 of 2026.   

Going into this quarter's financials, the group's net profit decreased by 50% in Q1 2025, amounting to KD 

1.45m KD, whilst our EBITDA decreased by 11%. The net profit margins have seen a downward trend in the 

same period last year, mainly due to the increase in depreciation and amortisation, along with the increase 

in finance cost. 

Continuing with the profitability indicators, a 50% decrease in return on assets and a 50% decrease in return 

on equity can be attributed to the same factors discussed earlier in the previous slide, the increase in 

depreciation and amortisation, along with the increase in finance cost. The consolidated top-line 

performance has risen year on year by 3%, showing an improved performance from our operational asset. 
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Our operating expenses lowered due to the fixtures and improvements made to Assima’s parking garage, as 

well as the lowering of accumulated electricity consumption during Assima’s development. 

Overall, operating income from our real estate properties have increased for Q1 2025.  The increase in the 

core revenue reflects our efforts to have increased occupancy, tenant mix, and related revenues. Increase 

in gross profit margin by 1% compared to the same period last year. 

The operating expenses of our properties have declined by 1% for 2025 compared to the same period last 

year, mainly due to the mentioned accumulated electricity consumption. The operational performance from 

our hospitality business have increased by 18%, to 1.79 m in comparison to the same period last year. This 

is on account of better average daily rates and the revenue per available room. 

An increase in gross profit margin by 32% compared to the same period last year, reflecting our improved 

efficiency and strong financial performance. The borrowings at the group level have increased in Q1 of 2025, 

as we have obtained additional debt to fund the purchase of Anwar Sabah, as well as the financing of Assima 

project. As I mentioned earlier, with the newly purchased property, we see that the group will continue 

spending on development and creation, while we remain optimistic about our financial results for the year. 

For further information, please refer to the appendix for the consolidated financial position and income 

statement. Thank you for your time. I would like to revert back to Elia for your questions. 

Elia Chaar 

Thank you, Fahad, for the presentation. We will now take questions. If you would like to ask a question, 

please type it in the chat box and send it directly to Arqaam Capital. 

Can you comment on the decline in revenue from investment properties on q/q basis?  

Fahad Al Shaya 

The quarter-to-quarter decline in revenue from investment properties is primarily due to the seasonal and 

timing-related factors, such as rental TOR components. Usually, with this, there are fluctuations.  

Elia Chaar 

Can you provide more insight into the structure of your loan agreements, specifically whether interest rates 

are fixed or variable?  
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Fahad Al Shaya 

Most of our financing is on a floating bank rate basis, ranging between 0.75% to 1% over the discount rate 

of CBK.  

 

Elia Chaar 

Can you provide some context around the delay in JW Marriott's reopening, and what led to the timeline 

being pushed?  

Fahad Al Shaya 

Yes, the JW Marriott's opening has been delayed due to difficulties in sourcing certain materials, largely 

driven by regional supply chain disruptions.  But despite this, construction is progressing well, and we remain 

confident in a successful opening later this year. 

Elia Chaar 

Can you walk us through your approach to the Salhia extension project, particularly in terms of your strategy, 

construction methods, and how you’re planning the phasing? 

Fahad Al Shaya 

Well at this stage it’s still a bit early to go into full details regarding the strategy for the Salhia extension. 

However, we are currently finalizing legalities and approvals while finding we’re finding the nearly complete 

design aligned with our long-term vision. The design aims to enhance the mall experience and elevate the 

areas aesthetically and commercially. We are assuring seamless integration with the existing structure to 

include visitor flow and hopefully boost footfall, as well as create added value for our tenants. Phasing is 

carefully planned to minimize disruption with a focus on sustainability and future adaptability.  

Elia Chaar 

It appears there are no more questions and we have addressed all the inquiries in the chat box. Thank you 

for joining the call today. I will now hand it back to Salhia’s management team for any closing remarks. 

Fahad Al Shaya 

If there are any further questions, please share them in the following email, ir@salhia.com. Thank you all, 

and hope you have a great day. 
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Performance Highlights - Q1 2025

4

Revenue 
Hotel’s

KD 1.76 M
+ 15 %

CONTINUE

Business Highlights
• Continued commitment to strategy execution. 

• Improved footfall & occupancy rates.

• Effeciancy in under development project execution. 

• Commitment towards Salhia’s Shareholders.

Net Profit

KD 1.45 M
 - 50 %

EBITDA

KD 7.27 M
- 11 %

Revenue

KD 11.45 M
+ 3 %



LOCAL 
INVESTMENTS



• Arraya Commercial Centre
• Arraya Plaza
• Arraya Tower
• Marriot Courtyard
• Convention Hall
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SALHIA

• Salhia Complex
• Sahab Tower
• Salhia Plaza
• Salhia International 

Entertainment Center (SIEC)
• JW Marriot

 

ASSIMA ARRAYA

LOCAL INVESTMENT

• Assima Complex
• Assima Tower
• Marriot Executive Apartments 

(MEA)



SALHIA

Built Up 
Area 

92,375
 SQM

5,0
0

0
 S

Q
M

10
0

%
1,0

0
0

Q1 - 2025 Office 
Occupancy

96%

Q1 - 2025 Store 
Occupancy

97%

Gross Leasable 
Area

56,775
 SQM



• The first integrated retail and leisure complex in the 
GCC region.

• 26,857 square meters of space for commercial offices.
• Three floors of retail, and five floors of offices located 

above the stores

SALHIA COMPLEX 

SAHAB TOWER
• Connected to the Salhia Commercial Complex by a 

suspended walkway on the mezzanine floor.
• 97% occupancy rate from both foreign and national 

businesses.
• Built Up Area SQM – 11,148 & Gross Leasable Area – 

10,750
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SALHIA
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Built Up 
Area 

33,323
 SQM

Number of 
Rooms

181

Expected 
Opening

2025

Number of 
Restaurants

2

• JW Marriott is in the center of Kuwait City’s 
business and financial district.

• Connected to Salhia Complex & near well-known 
retail centers.

• Targeted Opening Q4 - 2025 

• Operated by Marriot International 

JW MARRIOT 

10



Opening in Q4 - 2025
• Design Highlights: Ground floor extension, 

new reception area, adaptive reuse 
approach, and enhanced public space.
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ARRAYA

5,0
0

0
 S

Q
M

1,0
0

0
10

0
%

Q1 - 2025 Office 
Occupancy

100%

Q1 - 2025 Store 
Occupancy

89%

Built Up 
Area 

92,208
 SQM

Gross Leasable 
Area

53,579
 SQM



• Situated in the heart of Kuwait City
• Featuring a range of shops, upscale eateries and casual 

hangouts.
• Six-floors car park accommodating 1,400 cars, connected 

by suspended bridges overlooking the Arraya Plaza.

ARRAYA CENTRE

ARRAYA TOWER

• 57 floors designated for office workspaces.
• Area of 1,265.5 square meters, soars approximately 300 

meters in height.
• 24-hour facility and maintenance support.
• Built Up Area SQM – 64,523 & Gross Leasable Area – 36,106 

SQM

ARRAYA 
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Built Up 
Area 

29,008
 SQM

Number of 
Rooms 

264

Number of 
Floors 

22

Number of 
Restaurants 

3

• Adjacent to Arraya Centre and is in the center of the city.

• 6 fully furnished banquet halls, a business center, and a 

cutting-edge swimming pool and fitness center.

• Operated by Marriot International

MARRIOT COURTYARD 

CONVENTION HALL

• 2,750 SQM ballroom adjacent to the hotel catering to 

weddings, events and exhibitions.

• Competitive occupancy maintained as of Mar-2025

• 24-hour facility and maintenance support.

MARRIOT 
COURTYARD 
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ASSIMA
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Built Up 
Area 

180,500
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Q
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0
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0
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Q1 - 2025 Store 
Occupancy

96%

Anchor 
Units

13

Gross Leasable 
Area

71,924
 SQM



• 20,000 SQM across four basements, a ground floor, and six 

floors of shops, restaurants, entertainment venues, etc.

• Largest mall in Kuwait City, strategically located in the 

heart of the capital.

• Features dedicated entertainment centers for families, 

including cinemas, play zones, and interactive attractions.

• Hosts a wide range of casual and premium shopping 

stores catering to diverse customer preferences.

• Offers an array of dining options, from quick-service 

eateries to high-end cafes and restaurants with indoor and 

outdoor seating.

ASSIMA MALL

ASSIMA
MALL
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• Occupancy rate stands at 48% as of Q1 - 2025

• Project Completion January 2024.

• Connected to Assima Mall, featuring a multi-story parking 

facility designed for the convenience of both visitors and 

tenants.

ASSIMA TOWER

ASSIMA
TOWER

17

Built Up 
Area 

99,500
 SQM

Gross Leasable 
Area

59,525
 SQM

Q1 -25  Office 
Occupancy 

48%

Number of 
Floors

51



ASSIMA X STC

Total Rental 
Area

15,912
 SQM

5,0
0

0
 S

Q
M

10
0

%
1,0

0
0

Revenue 
Recognition

Q4 
2025

Rental Area % 

27%

Number of 
Floors

13



• Operated by Marriot International

• First Marriot Executive Apartments in Kuwait

• Available for short and long stay residency.

• Fully equipped fitness center, dining amenities and 

rentable conference spaces. 

MARRIOT EXECUTIVE APARTMENTS MEA

19

Built Up 
Area 

25,100
 SQM

Number of 
Rooms 

164

Number of 
Floors 

11

Number of 
Restaurants 

1



Built Up 
Area 

5,097
 SQM

Number of 
Attractions

15

Q1-2025 
Revenue

KD
87,290

• Exclusive National Geographic licensee.

• Kuwait’s first National Geographic entertainment center. 

• For children aged 4 to 14.

• Incorporating cutting-edge VR and 4D technology to 

provide an ultimate experience.

SALHIA INTERNATIONAL ENTERTAINMENT CENTER SIEC
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9,234
 SQM

KD 70 M

Number of 
Plot’s

A N W A R
A L S A B A H  
P R O P E R T Y
Acquired in Q1 - 2024
A neighboring property to Salhia Commercial 
Complex divided into 4 plots.

Plot
 Area 

Land 
Purchased

4

21



5,0
0

0
 S

Q
M

Plot 2

SALHIA
 EXTENSION

Plot 2 
Area

1,680 
m2

10
0

%
1,0

0
0

Amount 
Sold KD

KD 
19.7

Gain from 
Sale %

19%

Plot 2 
Value

KD 
15.9

The Board has granted approval for 
the sale of plot 2 spanning 1,680m², 
authorizing the transaction to proceed 
as approved.



FOREIGN
INVESTMENTS





• A large-scale revitalization initiative incorporating a mix of 

office spaces, hotels, and residential apartments.

• Located in the center of Birmingham and adjacent to a 

93,000 m2 shopping center.

• Phase 2 Expected completion mid 2026.

• Highest residential tower in Birmingham.

• 100% Owned Subsidiary.

BEORMA QUARTER

BEORMA 
QUARTER

25

Plot Area

8,268
 M2

Phase 2 - Built 
Up Area

Phase 2 
Expected 

Completion

2026

Number of 
Apartments

12435,000
 SQM



• Lolworth Development– An estimated land area of over 1 

million square meters (land option), northwest of 

Cambridge City Center.

• A prime strategic location for developing a leading 

technology center to facilitate business and logistic 

services. 

LOLWORTH DEVELOPMENTS LTD

LOLWORTH 
DEVELOPMENT

26

Land Area

> 1 M 
SQM

Location Established

2018UK



EST. PROJECTS TIMELINE UNDER 
DEVELOPMENT 

2025 - 2030

2025
JW Marriot

(Kuwait)

Q3 - 2026
Beorma Tower & 

Residency 
(Birmingham, UK)

Salhia Extension
( E x p e c t e d )

2030

Kuwait

*Projects’ timings could change from the provided estimation.
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Q1 - 2025
FINANCIAL HIGHLIGHTS

31st March 2025



Profitability Indicators 

Net Profit KD Net Profit Margin % EBITDA KD 

29

KD 1.45 M

KD 2.87 M
26 %

13 %

KD 8.18 M
KD 7.27 M



Profitability Indicators
 (Continued)

Return on Assets % Return on Equity % 

30

1.64 %

0.78 %

0.55 %

0.28 %



Performance Ratios (Group) 

Revenue KD Operating Expense KD Gross Profit Margin % 

31

KD 11.16 MKD 11.45 M
KD 2.73  MKD 2.75 M 76 %75 %



Performance Ratios (Real Estate)

Revenue KD Operating Expense KD Gross Profit Margin % 

31

KD 9.65 MKD 9.63 M 80%79 %

KD 2.00 MKD 2.03 M



Performance Ratios (Hospitality) 

Revenue KD Operating Expense KD Gross Profit Margin % 

33

KD 1.52 M

KD 1.79 M KD 726,390KD 714,598 53%
59.5 %



Debt Structure 

Debt to Equity %

1.99
1.82

Debt to Asset %

34

67 % 65 %



APPENDIX
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Consolidated Statement of 
Financial Position
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Consolidated Statement of Financial Position (Cont’d)



38

Consolidated Statement of Income





THANK YOU

www.salhia.com

+965 22996097 – 22996081 – 22996346

ir@salhia.com

Safat, Mohammad Thunayyan Al-Ghanem 
St, Al Kuwayt 13095
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